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Mødereferat: LUU Stenhugger 
 
 

Dato 8. februar 2022 Tid: 09:00 – 13:15 

Sted Learnmark Tech, Vejlevej 150, 8700 Horsens – Lokale 1305 A+B 

Mødeleder Henrik Vang Olsen 

Deltagere Henrik Vang Olsen, Jan Hemmsen, Peter Michael Jensen, Per Bonne, Henrik Lynggaard 

Christiansen, Kenn Dyrbye, Peter Hjortdal Andersen (pkt. 2) 

Afbud Gert Skov Rasmussen, Christian Staffeldt, Thomas Johansson, Kim Aagaard 

Referent Carina Würtz Rolskov 

Dagsorden 

1. Godkendelse af referat 
2. Efteruddannelse 

3. Prøvegebyr 
a. Baggrund for gebyrstørrelse på svendeprøve, H3 og grundforløb 
b. Fastsættelse af gebyr – Hvem har kompetence? 

4. Trepartsaftaleprojekt 
a. Budget og regnskab – opfølgning 
b. Status 

5. Trepartsaftale – ny ansøgning 

6. Fælles AUB-ansøgning 
7. Fælles LUU-møde den 9. februar (online) 

8. Euro Skills  
9. Skills i Høng – 28. – 30. april 2022 
10. Faste svendeprøver 
11. Beregningsmodel for svendeprøve 
12. Tidslinje for svendeprøveforløb 

13. Stentekniker 
14. Nyt fra faget 
15. Nyt fra skolen 
 
 
 

Ad 1) 
Referaterne fra 10. december 2021 og 17. december 2021 blev godkendt. 
Der var en beklagelig fejl i den medsendte mødekalender. Opdateret mødekalender er vedhæftet referatet.  
 
Ad 2) 
Peter Hjortdal orienterede om, at der er udviklet to nye AMU-kurser inden for stenhugger: Geologi samt 

restaurering. 

Der er blevet udviklet AMU-prøver til kurserne, som ligger til godkendelse i Ministeriet. Når prøverne er 
godkendt, er kurserne klar til at blive udbudt. Når kurserne er endelig godkendt, vil det være muligt at 
læse målbeskrivelserne på www.uddannelsesadministration.dk 
Udvalget sender ønsker til afholdelsesdatoer til Peter Hjortdal.  
 
Danske Stenhuggerier har også udtrykt kursusønsker til faget.  
 

Der var udbudt sandstenskursus i sidste uge i forbindelse med Byggeriets Uddannelsers kampagne: 
MasterSkills. Der var ingen tilmeldinger til kurset  
 

http://www.uddannelsesadministration.dk/
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Ad 3) 
Oldermand Ole Grage har taget kontakt til Peter Michael i forhold til fastsættelse af gebyrer for 
svendeprøve, H3 og grundforløbsprøver, for virksomheder, som ikke er medlem af Stenhuggerlauget.  
Der er forskellige prøvegebyrer alt efter om lærestederne er medlem af Stenhuggerlauget eller ej.  
Henrik Lynggaard Christiansen orientererede om at skolen intet har at sige i forhold til fastsættelse af 
gebyrerne.  

Det er Byggeriets Uddannelser, som fastsætter og opkræver gebyret.  
Det er Stenhuggerlauget, der til det Faglige Fællesudvalg, kan rejse spørgsmålet om ændring af 
gebyrerne.  
https://www.bygud.dk/erhvervsuddannelser/uddannelser/stenhugger/svendeproevegebyr/ 
 
Ad 4) 

Der er i forbindelse med projektet gennemført et besøg på NEXT. 

En virksomhed i Esbjerg efterspørger en stenhugger- eller stenteknikerlærling. Det kunne derfor være 
oplagt at besøge erhvervsskolen i Esbjerg næste gang. Det samme gør sig gældende for Hillerød.  
Budget/regnskab blev fremlagt af Henrik Lynggaard Christiansen.  
Det er skolens underviser, som deltager i disse besøg sammen med en repræsentant fra det lokale 
uddannelsesudvalg. Der hyres en vikar ind til at dække undervisningstimerne.  
Peter Michael indkøber nye materialer.   

Kenn og Henrik Lynggaard Christiansen planlægger to nye mødedatoer og indkalder Peter Michael.  
 
Ad 5) 
Der kommer snarligt en ny ansøgningsrunde til trepartsprojekter.  
Det faglige fællesudvalg afholder fællesmøde den 10. februar 2022. 
Det er udvalgets hensigt at søge midler igen, når den nye ansøgningspulje åbner. Det kunne blandt andet 
være med fokus på at tiltrække flere kvinder til faget – eventuelt i samarbejde med Boss Ladies.  

Henrik Olsen og Henrik Lynggaard Christiansen arbejder videre med en ansøgning.  
 
Ad 6) 
Byggeriets Uddannelser har opfordret til at lave en AUB-ansøgning på tværs af fagene. Der er fælles møde 

med alle LUU formænd omkring en fælles AUB-ansøgning på tværs af hele byggeri på Learnmark.  
Udkast til den fælles ansøgning blev fremvist på mødet.  
Flere brancher har kultur for først at indgå en aftale efter grundforløbet. Derfor skal fokus blandt andet 

være på at få holdningsbearbejdet virksomhederne til at se fordelene ved at indgå tidlig 
uddannelsesaftaler.  
Det lokale uddannelsesudvalg for stenhugger/stentekniker bakker op omkring en fælles ansøgning.  
 
Ad 7) 
Der er fælles LUU-møde online onsdag den 9. februar. Det er et fælles møde for alle medlemmer af skolens 

LUU’er. Dagsorden for mødet blev fremlagt.  
Der blev fra udvalgets side fremlagt stort ønske om skolehjem på Learnmark.   
 
Ad 8) 
Henrik Olsen orienterede om, at der, som tidligere drøftet, stadig er uklarheder omkring økonomien og 
ansvarsfordelingen i forbindelse med afviklingen af EuroSkills. Der kan ikke tages beslutninger omkring 
deltagelse og standesponsorater, førend problematikkerne er klarlagt.   

 

Til orientering har Erik Fog henvendt sig til Henrik Olsen om, at stenhuggerfaget er røget ud af WorldSkills 
på grund af fagets lille størrelse. 
 
Ad 9) 
Der er styr på det praktiske omkring deltagelse på Skills. Det er Lasse og Johanne som deltager.  
 

Ad 10) 
Per Bonne fremlagde de faste svendeprøver, som blev gennemgået og debatteret. 
Opgaverne skal ramme 40 timer.  
 

https://www.bygud.dk/erhvervsuddannelser/uddannelser/stenhugger/svendeproevegebyr/
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• Opgave 1: Er blevet tilpasset siden første tegninger fra før jul, da der var for mange faldgruber.  
• Opgave 2: Der er foretaget få rettelser i forhold til den oprindelige tegning fra før jul. 

• Opgave 3: Overvejelser i forhold til om denne sten eventuelt skal være med flad top og flytte den 
buede top til sten 1. Udvalget vil gerne have en spidset bagside på både sokkel og hovedsten. 
Opgaven skal tilpasses så den passer tidsmæssigt.   

 
Skrift kan lærlingene selv bidrage med.   
Dekorationen kunne eventuelt være logoet fra faget. Jan kigger på hvilken model af logoet, som egner sig 
bedst.  

 
Opgaverne kan trækkes i skitseform- Der skal ikke udleveres færdigtegnede AutoCad tegninger, som kan 
bruges som facitliste.  
Lærlingene skal selv tegne i AutoCad. 
 
Ad 11) 

Kenn forespurgte på, om der med de faste svendeprøver, er samme behov for en beregningsmodel eller 

omproblematikken mere eller mindre er blevet løst med de faste svendeprøver?  
Punktet drøftes til næste LUU-møde. 
 
Ad 12) 
På seneste arbejdsmøde var der enighed om, ar det var hensigtsmæssigt med en tidslinje for 
svendeprøveforløbet. 

 
Gammel ordning: Lærlingene møder ind med svendeprøvetegning 
Ny ordning: Fremsendes svendeprøvetegningerne inden start på H4.  
 
Punktet genoptages på næste møde. Foreløbig skitse til tidsplan er vedhæftet.  
 
Ad 13) 

Der er to grundforløbselever, som gerne vil være stenteknikerlærlinge.  
En af eleverne har en uddannelsesaftale. Den anden er stadig søgende.  
Der er et fast samarbejde med en af skolens industriteknikerunderviser. Næstved Flisecenter skulle komme 
og give en introduktion til CNC-maskinen, men dette er blevet udsat til onsdag i uge 8 grundet sygdom.  

 
Ad 14) 
Intet nyt fra faget.  

 
Ad 15) 
Henrik Lynggaard Christiansen orienterede om, at der er fælles elev- og lærepladsmesse på Learnmark 
fredag den 11. februar. Der deltager 170 virksomhedskontakter fordelt på 48 virksomheder.   
Per Bonne gav et ønske om at det lokale uddannelsesudvalg bliver orienteret tidligere i processen omkring 
denne messe.  

Dansk Industri holder efter messen et oplæg for virksomhederne omkring tidlig indgåelse af 
uddannelsesaftaler.  
 
Der er pt. tre hovedforløb inde på skole.  

• H4 med en elev, som skal til svendeprøve i marts.   
• H3 med to elever 
• H2 med en elev 

 

Learnmark har skiftet ny visuel identitet – og dermed blandt andet fået nyt logo.  


